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In het voorjaar had een delegatie van de ASD een “benen op tafel gesprek” met 
ambtenaren uit het Sociaal Domein van de gemeente De Bilt. Het thema was de 
toegenomen kosten van de Jeugdzorg, één van de gesprekspunten was vroeg 

signalering. 
In het gesprek werd door de ASD de vraag gesteld of er signalen vanuit de 

Leerplichtambtenaren bekend waren. Het antwoord was dat er op dit dossier 
geen contact is met Leerplicht.  
Naar wij begrijpen is Leerplicht ondergebracht bij de afdeling Veiligheid. Blijkbaar 

beschouwt de gemeente Leerlingen die schoolverzuimen als primair 
“veiligheidsprobleem”. in de openbare ruimte. Ongewenst gedrag wordt 

tegengaan met onder andere jongerenwerk en repressieve middelen. Wat te 
denken van ouders die vanwege het gedrag van hun kind met de politie te 
maken krijgen…. 

  
Schoolverzuim “kan” een veiligheidsprobleem opleveren….maar wat als een 

hoogbegaafde jongere schoolmijdend is, of faalangst en stress de drempel te 
hoog maakt of door pestgedrag van je klasgenoten de afkeer van school groot is, 
of door gameverslaving het schoolgaan naar de achtergrond is verdwenen 

en wat als dit onvoldoende gesignaleerd wordt omdat deze jongeren niet in de 
veiligheidsmonitor van de gemeente voorkomen? 

  
Schoolverzuim is primair een pedagogisch probleem: leerplichtige jongeren lopen 
bij verzuim achter in hun ontwikkelkansen en als dit niet adequaat wordt 

gesignaleerd en wordt aangepakt, dan wordt het probleem al snel groter en komt 
Jeugdzorg al snel om de hoek kijken.  

Daarnaast is er in veel gevallen sprake van multi-problematiek in een gezin en in 
is het raadzaam dat het Sociaal Team en/of het CJG snel kan worden 

aangehaakt. 
  
Derhalve willen wij u het volgende advies geven:  

 
De keuze om Leerplicht bij Veiligheid onder te brengen lijkt een organisatorische 

keuze. Niets is minder waar, het is een beleidskeuze. 
Het tegengaan van ongewenst gedrag heeft beleidsmatig voorrang op het 
pedagogisch belang.  



 

 

Daarom adviseert de ASD de gemeente om beleidsmatig het pedagogisch belang 

voorop te stellen. Leerplicht hoort thuis binnen het Sociaal Domein zodat er geen 
signalen verloren gaan en effectiever kan worden opgetreden in de driehoek 

Jeugd-Leerplicht-Onderwijs.  
 

In de hoop u hiermee van dienst te zijn geweest en in afwachting van uw reactie, 

teken ik 

 

Met vriendelijke groet, 

 

 

Paul van Maanen, 

Voorzitter Adviesraad Sociaal Domein De Bilt 


